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Kollégiumi (elő)élet

1985 szeptemberében lettem a BME Dr. Münnich Ferenc Kollégiumának kollégistája. A név változott, a 
beosztás  is,  a  kollégium  maradt  (bár  közben  felújították  PPP-ileg),  így  jelenleg  a  Kármán  Tódor 
Kollégiumban dolgozom a Kollégiumok Osztály igazgatójaként, ugyanott. Ami közben történt: 

- Kollégistaként tagja voltam a KÁTÉ című kari lap szerkesztőségének, a Senior Gárdának, az 
Old's Club valamint az Ezres Klub rendezőgárdájának valamint egyszer elnyertem egy remek 
csapattal a „Miapánk” címet.

- 1991-92-ben a Kollégiumi Bizottság Titkára voltam
- 1993-94-ig kollégiumi tanárként dolgoztam
- 1994-2004-ig kollégiumi igazgatóhelyettes voltam
- 2004-06-ig a kollégium igazgatójaként dolgoztam
- 2006-tól dolgozom az akkor megalakult Kollégiumok Osztály igazgatójaként 

A FEKOSZ-ban végzett eddigi ténykedésem

Nem  ma  kezdődött…  1994-ben  találkoztam  először  a  FEKOSZ-szal  (vagyis  inkább  a  FEKOSZ 
találkozott velem), 1995-1997 és 2000-2003 között, mint a Budapesti Régió vezetője és Választmányi 
Tag, 1997-98 valamint 2003-04 között és 2008. májusától mint Elnökségi Tag vettem illetve veszek részt 
szervezetünk életében. 
A 2008. május 8-i  küldöttgyűlés  óta eltelt  egy évben döntően előkészítő-segítő feladatokat  láttam el, 
valamint az iroda (remélhetőleg minél hosszabb távra alkalmas) helyének megtalálásában segédkeztem. A 
jelenleg futó projektek, amiket újbóli megválasztásom után folytatni szeretnék a FEKOSZ Tisza Túra 
valamint a jubileumi találkozó szervezése.



FEKOSZ elnökségi tagként a következő időszakra vonatkozó elképzelgéseim

A FEKOSZ jövőjét továbbra is alapvetően két dologban látom. Az egyik – régen tervbe vett, de még 
sajnos  mindig  el  nem ért  cél  -,  hogy  a  felsőoktatási  kollégiumok  eddigi  munkájukkal  megérdemelt 
helyüket deklaráltan is nyerjék el a felsőoktatásban, vagyis, a Felsőoktatási Törvényben kerüljön külön is 
megfogalmazásra  a  felsőoktatási  kollégium  definíciója,  a  felsőoktatási  kollégiumok  szerepe  a 
felsőoktatásban  és  az  értelmiségképzésben,  valamint  a  felsőoktatási  kollégiumok  külső  és  belső 
érdekképviselete.  (Esetlegesen  egy  éves  normatív  szervezeti  támogatás  elérése  is  cél  lehet.)  A  jelen 
helyzetben  a  kollégiumoknak  még  markánsabban  kell  érdekeiket  képviselniük,  e  mellett  továbbra  is 
erőfeszítéseket kell tenni annak érdekében, hogy a felsőoktatási érdekképviseleti szervezetek elfogadják 
partnernek  a  FEKOSZ-t  és  a  kollégistákat  érintő  kérdésekben  egyeztessék  az  álláspontokat  vagy  a 
FEKOSZ-t kérjék fel véleményalkotásra..

A másik cél továbbra is a FEKOSZ megújulása. Még tovább kell javítani a kollégiumok és a FEKOSZ 
közötti  információáramláson, a fontos, kollégiumokat érintő kérdésekkel kapcsolatban a FEKOSZ-nak 
még többször kell hivatalos állásfoglalást kialakítani és azokkal egyfajta iránymutatást adni, a lehetséges 
összes fórumon továbbra is képviselni kell a kollégiumok érdekeit és ezeket az eredményeket (ha vannak, 
ha nincsenek az eredménytelenségeket) a széles nyilvánosság elé kell tárni. 

Az Almanach megújítása mellett még több friss információt kell gyűjteni a kollégiumokról (nem csak a 
tagokról),  mely  információk  alapján  egy  adatbázis  létrehozásával  a  kollégiumok  „besorolásával”, 
minőségbiztosításával  kapcsolatos  elgondolások  megvalósítását  meg  lehet  alapozni.  A  már  több 
kollégiumnál  megvalósított  „Hallgatói  elégedettség  mérés”-t  elő  kellene  készíteni  széleskörű 
megvalósításra,  a  megvalósítást  koordinálni  kellene,  valamint  ki  kellene  dolgozni  az  üzemeltetést 
minősítő monitoring elveket (annak ellenére,  hogy a „monitoring” kifejezés nem túl jól cseng a PPP- 
tapasztalatok miatt…) 

Továbbra  is  nagyon  fontos  cél  a  FEKOSZ anyagi  biztonságának  megteremtése.  A tagdíjak esetleges 
emelésével  nem  szabad  a  tagkollégiumokat  terhelni  (amekkora  emelésre  a  független  működéshez 
szükséges lenne – több száz Ft/kollégista/év – annyit úgy sem tudnak kifizetni a tagkollégiumok), egyéb 
független források előteremtése a feladat, ami – lássuk be – jelen helyzetben nem könnyű…Távlati cél a 
fentebb említett állami támogatottság elérése is lehet

Fontos,  hogy  a  FEKOSZ  a  továbbiakban  is  megőrizze  hangulatát,  a  tagkollégiumok  építő-jobbító 
szándékkal  vegyenek  részt  összejövetelein,  továbbra  is  adjon  teret  a  hallgatók  részére  a  közéleti 
szerepvállalás  fortélyainak  megtanulására,  legyen  megőrzője  és  hordozója  a  kollégiumi  értékeknek-
hagyományoknak, segítse ezek közvetítését-átadását, valamint ötletbörze szinten amennyire lehet, segítse 
a kollégiumokat a fenntartás-üzemeltetés problémás kérdéseinek megoldásában.  

A puding próbája az evés… Igyekszem mindent megtenni, hogy újabb elnökségi tagságom esetén, annak 
lejártakor mindenkinek jó legyen a szája íze…

Kérem, pályázatom alapján, elnökségi taggá választásomhoz a Tisztelt Küldöttgyűlés támogatását.

Budapest, 2009. május 6.
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